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Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Mamy godzinę 16:00. Pozwolą Państwo, że rozpocznę obrady posiedzenia. Otwieram posiedzenie 

Komisji Gospodarki Przestrzennej i Infrastruktury. Witam wszystkich serdecznie, witam Państwa 

Wiceprezydentów, Naczelników, Kierowników jednostek, oczywiście wszystkich Państwa Radnych i 

zaproszonych Gości. Do dzisiejszego posiedzenia mieli Państwo załączony porządek obrad. Mamy tam 

dwie małe zmiany. Pierwsza to punkt 10a, będziemy opiniować projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie statutu Tyskiego Zakładu Usług Komunalnych oraz w punkcie 11 w sprawach 

bieżących mamy pismo z Rady Osiedla JUWe. Czy ktoś z Państwa ma jakieś uwagi do tego porządku 

obrad? Jeżeli nie to uznaję go za przyjęty. W punkcie 3 mieliśmy przyjęcie protokołu z Komisji 

Gospodarki Przestrzennej i Infrastruktury z 26 września. Do tej chwili nie wpłynęły żadne uwagi do 

protokołu. Czy ktoś z Państwa chciał w tej chwili wnieść jakieś uwagi? Nie widzę, tak że również uznaję, 

że przyjmują Państwo protokół w całości. Kolejnym punktem jest omówienie projektu gospodarki, 

projektów gospodarki niskoemisyjnej realizowanych przez Miasto Tychy. Mieliśmy taki punkt, mamy taki 

punkt w planie naszej pracy Komisji. Dostaliśmy pełne zestawienie z Wydziału Komunalnego od Pani 

Naczelnik Annie Warzechy. Pani widzę Naczelnik jest tu z nami, tak że otwieram dyskusję, jeżeli są 

jakieś pytania w tym punkcie to proszę. Proszę. Pytań nie widzę, czy ktoś się zgłaszał? Nie widzę, tak 

że przyjmujemy, że całe zestawienie tych projektów przyjmujemy do wiadomości. Mamy punkt 5, jest to 

punkt w naszym planie pracy dotyczący budowa urządzeń inżynieryjnych na ulicy Tulipanów, która 

poprawi stan bezpieczeństwa poruszających się pojazdów samochodowych oraz przemieszczających 

się osób, i było typu przykłady, wyniesienie skrzyżowań, progi zwalniające na trwale wykonane. 

Dostaliśmy tutaj informacje z MZUiM-u, z Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów, dotyczące właśnie tych 

całych obiektów inżynieryjnych, łącznie z mapką ile tych obiektów jest tam, że tak powiem 

usytuowanych. Myślę, że to jest chyba jedna z najlepiej chronionych ulic w naszym mieście  jeżeli chodzi 

o tego typu obiekty. No ale otwieram dyskusję oczywiście, czy ktoś chce zabrać głos w tym temacie?  

 

Radny Józef Twardzik 

Pana Dyrektora Kruczka nie ma na posiedzeniu?  

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Słucham?  

 

Radny Józef Twardzik 

Pana Dyrektora Kruczka nie ma na posiedzeniu?  

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Jest. 

 

Radny Józef Twardzik 

Jest? To może on się do tego ustosunkuje. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Ale Pan Dyrektor dał całe zestawienie tak że jeżeli są pytania, to pewnie odpowie tylko by musiały paść 

jakieś pytania w tym temacie.  

 

Radny Józef Twardzik 

No ja sprawę podnosiłem wcześniej, Panie Dyrektorze Kruczek odnośnie wyniesienie skrzyżowań. I 

sprawa jest na dzisiaj w dalszym ciągu aktualna. Wyniesienie skrzyżowaniu ulicy Tulipanów z ulicą 

Bzów, z ulicą Kwiatów, zaznaczałem w ostatnim moim wystąpieniu, że zostały wyniesione skrzyżowania 

do pól uprawnych z ulicy Tulipanów, (niewyraźne) zdjęcia pokazywałem w trakcie wykonywania łącznika 

między ulicą Dołową a Tulipanów, wjazdy do pól uprawnych po północnej stronie ulicy Tulipanów zostały 

wyniesione, na ulicy Dołowej mamy również wyniesione nie tylko skrzyżowania, ale również przejścia, 

również przejścia dla ludzi. Natomiast no tutaj widzę, że występują kłopoty. Natomiast wyniesienie 
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skrzyżowań absolutnie poprawi stan bezpieczeństwa, bo samochody przed wjazdem na skrzyżowania 

muszą wyhamować, muszą ograniczyć swą prędkość do 30 kilometrów, bo taka obowiązuje na osiedlu. 

Jak Pan to widzi, Panie Dyrektorze Kruczek, czy jesteście w stanie wynieść te skrzyżowania, o których 

mówię, czy nie? Czy nie?  

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Panie Dyrektorze, mam jedno pytanie, o ile wiem na ulicy Tulipanowej jest ograniczenie do 30 

kilometrów na godzinę, tak?  

 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 

Tak. 

 

Radny Józef Twardzik 

Tak, tak oczywiście. 

 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 

Cały Czułów jest objęty… 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Ja chciałem tylko wiedzieć bo wiem, że na Mąkołowcu też tak jest i, no ale proszę, niech Pan odpowie, 

Panie Dyrektorze. 

 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 

Generalnie cała, całą strefa Czułowa jest objęta strefą ograniczonej prędkości do 30 kilometrów, jest 

reguła prawej ręki na wszystkich skrzyżowaniach zastosowana, są elementy uspokojenia ruchu na ulicy 

Tulipanów, to są szykany, to są progi, które teraz w tym roku zostały przebudowane jeden i drugi. No 

na chwilę obecną wyniesienie to o czym mówi Pan Józef, czyli tych skrzyżowań, no wiązałoby się z 

koniecznością przebudowy tych skrzyżowań. To nie jest niestety same wyniesienie, bo bo jak wiadomo, 

każde wyniesienie jest progiem dla wody, czyli trzeba zacząć od dokumentacji projektowej wyniesienia 

tych skrzyżowań, bo bo bo trzeba kanalizację przebudować tak naprawdę, to jest jakby zadanie 

inwestycyjne, nie jesteśmy w stanie z tego z bieżących remontów zrobić, tak jak na przykład progi 

zwalniające. Tak że to to tak tak wygląda z naszej strony. No na chwili obecnej nic się tam wielkiego nie 

dzieje na tej ulicy, faktycznie tych elementów uspokajających ruch zastosowanych jest sporo na tym 

odcinku. Analiza bezpieczeństwa no nie potwierdza ani nie wskazuje, że tam się coś złego dzieje na tej 

ulicy, dlatego ja bym proponował obserwować dalej ten ruch. Zawsze do tematu można wrócić, a na 

chwilę obecną należy uznać, że ta ulica jest bezpieczną ulicą. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Ja jestem jak najbardziej za tą opinią, ponieważ można powiedzieć, że prawie codziennie użytkuję tej 

ulicy, bardzo często jeżdżę tamtędy i uważam, że rzeczywiście, no ulica ma tyle elementów, że tak 

powiem spowalniających ruch co nie jeden by chciał gdziekolwiek na jakiejkolwiek innej ulicy. Tak że 

uważam tą ulicę za bardzo bezpieczną, aczkolwiek no każdy Radny ma prawo zgłosić wniosek w 

wolnych tematach, dlatego też omawiamy ten punkt. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tym 

temacie? Więcej głosów nie widzę. Przechodzimy do punktu 6, jest to punkt dotyczący miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego. Jest to też także punkt w naszym planie pracy dotyczy 

realizacji uchwał w 2022 roku. Oczywiście, Szanowni Państwo dostaliśmy zestawienie, tutaj widzę też 

jest z nami Pani Naczelnik Magdalena Zdebel. Jeżeli będą jakieś uwagi, pytania,  to proszę, otwieram 

dyskusję w tym temacie. Zgłoszeń nie widzę. Tak że dziękuję Pani Naczelnik za zestawienie z bieżących 

realizacji uchwał planistycznych. Zresztą dzisiaj mamy kolejne dwie tak że będziemy dążyć do jak 

największego objęcia miasta planami przestrzennymi. Przechodzimy do punktu 7, aktualny stan 

realizacji postulatów studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta 

Tychy w zakresie budowy Obwodnicy Północnej Miasta Tychy. Tu również była odpowiedź łącznie z 

materiałach z tego co pamiętam, od Pani Naczelnik, dotyczący, że oczywiście jest to inwestycja 

postulowana przez samorząd województwa śląskiego. No ale otwieram tę dyskusję, może ktoś chciałby 

zabrać głos w tym temacie. 
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Radny Dariusz Wencepel 

Ja mam pytanie. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Radny Wencepel. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Punkt brzmi budowa obwodnicy miasta tam zgodnie z postulatem studium, a my w studium mamy 

obwodnicę miasta w ciągu drogi krajowej. To są dwie różne sprawy. Droga krajowa 44 i obwodnica tej 

drogi, a województwo szuka sobie obwodnicy swojej autostrady A4, to są dwie różne sprawy. A tutaj w 

odpowiedzi to jest połączone. I cały czas jest to takie żonglowanie tematem, że to jest, pytanie jest 

obwodnica drogi krajowej, a odpowiedź przychodzi de facto obwodnica autostrady. Ja, pytanie brzmiało, 

punkt dzisiejszy o nasze studium, to co mamy zapisane w 2013 roku o obwodnicy drogi krajowej. 

Bieruń…  

 

Radny Józef Twardzik 

Obwodnicę Tychów. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Tak, ale w drodze, w śladzie drogi krajowej 44, Bieruń Nowy i Oświęcim będą mieć teraz budowane 

obwodnice, przy okazji S1 będzie przełożona droga 44 i będą obwodnicami, a takie miasto jak Tychy 

120 000 z miliardowym budżetem nic w tej sprawie nie robi. Tychy się korkują na tej linii. Całe miasto 

jest połączone do Oświęcimskiej, Mikołowskiej i ruch tranzytowy też idzie środkiem. A tutaj na komisję 

Radnym, na komisję Rady Miasta przychodzi odpowiedź o autostradzie. Zupełnie inny temat. Pytamy o 

pomidory, a o ogórkach się odpowiada. No tak, to można porównać. Nie wiem, Pan Radny Twardzik 

Przewodniczący może też coś powie w tym temacie. 

 

Radny Józef Twardzik 

Powiem, powiem. Szanowni Państwo, ja zgłosiłem wniosek poparty przez wszystkich członków Komisji, 

aby doszło do spotkania Prezydenta Miasta Tychy z Przewodniczącym, Przewodniczącym, z  

Marszałkiem Województwa Chełstowskim, Ministrem Infrastruktury i Generalną Dyrekcją Dróg 

Krajowych. Na ten wniosek, na ten wniosek Pan Prezydent Igor Śmietański zwrócił się do tych 

wszystkich instytucji. Między innymi zwrócił się do Ministra Infrastruktury, tak, do Ministra Infrastruktury, 

a Minister Infrastruktury podpisał, te pismo jest w posiadaniu Pani Naczelnik Zdebel i w posiadaniu Pana 

Prezydenta Śmietańskiego. Pisze: gmina uchwaliła studium, w którym postulowała wybudowanie 

Obwodnicy Północnej Miasta, nie mówimy o obwodnicy wojewódzkiej, o Obwodnicy Północnej Miasta. 

Skoro gmina w studium to zapisała, to Pan Minister mówi wyraźnie, to do gminy należy wybudowanie  

tej obwodnicy, do gminy należy wybudowanie tej obwodnicy. I uważam, że na dzień dzisiejszy, skoro 

jest takie stwierdzenie aż samego Ministra, należy poczynić starania o uzyskanie środków, o uzyskanie 

środków i przystąpić do realizacji zapisów studium, i przystąpić do realizacji zapisów w tym studium, 

czyli Obwodnicy Północnej Miasta. Korzystne jest to, jeżeli będzie to budowała, czy wykonywała Gmina 

Miasta Tychy, to wtenczas Gmina Miasta Tychy wyznaczy sobie, jak ma przebiegać Obwodnica 

Północna Miasta. Zresztą Pan Prezydent Andrzej Dziuba powołał zespół, w skład którego wchodzi 

między innymi Pan Radny Wencepel i moja osoba i inni Radni i Naczelnicy Wydziałów i wtenczas byśmy 

wyznaczyli, jak ma przebiegać Obwodnica Północna Miasta, która nie narusza, nie narusza 

infrastruktury Dzielnicy Północnej, czyli Mąkołowca i Czułowa. Tak że temat jest w dalszym ciągu 

aktualny i popatrzeć należy na to, co się dzieje na drogach, na miastach, jesteśmy jedynym miastem, 

jesteśmy jedynym miastem wśród miast tego rejonu, które nie ma obwodnicy. Obwodnicę teraz będzie 

budowało Jaworzno, obwodnicę będzie budowała Pszczyna, są już wykonane obwodnice dla Bielska, 

dla Żywca, dla Jastrzębia, dla Wodzisławia, obwodnice są wykonane dla prawie wszystkich miast 

północnej części aglomeracji górnośląskiej, czyli Zabrze, Ruda Śląska, Świętochłowice, Katowice. 

Natomiast no Tychy stoją bez obwodnicy. A obwodnica na pewno poprawi stan bezpieczeństwa. 

Zresztą, Szanowni Państwo, przecież wysyłaliśmy do rządu petycje w sprawie obwodnicy północnej, 

która poprawi stan powietrza i warunków na tym terenie Miasta Tychy. Tak że mnie się, nie mnie się 

wydaje, tylko ja uważam, że należy do tego tematu wrócić i poważnie się zastanowić i walczyć o środki 
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finansowe na wykonanie Obwodnicy Północnej Miasta, nie mówmy tu o jakiś drogach krajowych i tak 

dalej. Obwodnica Północna Miasta. Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Dziękuję. Kto chciał zabrać głos w tym temacie jeszcze?  

 

Pan M………. Ś………. 

Jeżeli można, to poprosiłbym. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Nie, Pan będzie mógł w wolnych wnioskach Panie (niewyraźne).  

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Więcej zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do... 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Ale, a odpowiedź Pana Prezydenta nie ma?  

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

No jeżeli się nie zgłasza to nie ma. Przechodzimy do punktu 8 zaopiniowanie projektu uchwały… 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Zgłosił się.  

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

… planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w rejonie Osiedla N pomiędzy 

Aleją Piłsudskiego, ulicą Dmowskiego i ulicą Nałkowskiej w Tychach. Przedstawiać będzie Pani 

Naczelnik, tak? Proszę, Pani Magdalena Zdebel. Pani Naczelnik, nie słyszymy Pani.  

 

Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel 

Słychać mnie? 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Nie, bardzo słabo, prawie w ogóle. 

 

Radna Lidia Gajdas 

Panie Przewodniczący, jakieś problemy są... 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Wiem, wiem, mówię to do Pani Naczelnik, Pani Naczelnik sprawdza co się dzieje.  

 

Radna Lidia Gajdas 

No, ja widzę też u siebie na ekranie, że coś dziwnego się dzieje. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Nie, bo jest prezentacja tylko nie słychać Pani Naczelnik. 

 

Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Przestrzennej Igor Śmietański 

Panie Przewodniczący... 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Ja już widzę, Pani Naczelnik się przelogowuje, za chwilę... 

 

Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Przestrzennej Igor Śmietański 

Nie, Pani Naczelnik Zdebel, ponieważ ma, jest sama w Wydziale i ma problem z systemem 

komputerowym z nagłośnieniem, zejdzie do mnie i ode mnie z mojego konta będzie referowała. 
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Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Okej, to czekamy, to jeszcze chwilka, dobrze, 2 minutki. 

 

 

Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Przestrzennej Igor Śmietański 

Proszę o minutkę.  

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

No jasne, poczekamy. 

 

Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Przestrzennej Igor Śmietański 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Dziękuję. 

 

Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Przestrzennej Igor Śmietański 

Pani Naczelnik Zdebel już jest u mnie, tak że oddaję tutaj stanowisko. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Dobrze. Pani Naczelnik, zanim Pani zacznie, to sugeruję sprawdzenie swojego sprzętu, bo to już chyba 

się powtarza ta sytuacja, coś tam musi być nie halo u Pani w komputerze. Tak że prosiłbym o 

sprawdzenie tego na przyszłość, dobrze?  

 

Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel 

Tak że Szanowni Państwo, jeszcze raz, miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, który 

prezentuję, dotyczy kwartału istniejącej zabudowy, głównie wielorodzinnej, w rejonie Osiedla N, czyli 

teren położony pomiędzy ulicami Nałkowskiej, Dmowskiego, Piłsudskiego i terenem tak zwanej osi 

zielonej. Proszę następny slajd. Podstawą do pracy planistycznej była uchwała intencyjna o 

przystąpieniu do sporządzenia planu ze stycznia 2021 roku. Teren objęty opracowaniem, to jest 13,5 

hektara. Proszę o kolejny slajd. Polityka w studium przyjęta dla tego obszaru wskazuje nam przede 

wszystkim zabudowę mieszkaniową wielorodzinną oraz zabudowę usługową i uzupełniające ten układ,  

teren, taki sieciowy teren zieleni miejskiej. Proszę o kolejny slajd. Intencją planu było przede wszystkim 

zachowanie istniejącej już struktury funkcjonalno-przestrzennej. Szczególną uwagę zwracaliśmy na 

zachowanie zieleni śródosiedlowej, która jest bardzo istotnym dla mieszkańców elementem 

poprawiający komfort zamieszkania. Proszę o kolejny slajd. W ustaleniach planu przyjęliśmy zgodnie 

ze stanem istniejącym tereny zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej, tereny zabudowy mieszkaniowej 

wielorodzinnej uzupełnione o usługi w parterach budynków, to przede wszystkim tereny przy ulicy 

Dmowskiego. Oprócz tego mamy dwa duże tereny usług w zakresie oświaty. To jest istniejące 

przedszkole oraz teren szkoły oraz tereny zieleni urządzonej i tereny istniejących parkingów. Mamy 

także wyznaczone takie zaszrafowane tereny, takie śródosiedlowej zieleni w takiej mniejszej skali. To 

są takie zielone małe podwórka. Chodziło o to, żeby te tereny zostały zachowane  no nie utwardzane w 

sposób trwały. Poproszę o kolejny slajd. Jeżeli chodzi o procedurę planistyczną, była ona oczywiście 

przeprowadzona zgodnie z wymogami ustawy o planowaniu. Wyłożenie do publicznego wglądu 

odbyliśmy tylko jedno, miały miejsce od 2 do 31 sierpnia tego roku.  Była również tak jak zawsze 

możliwość składania uwag. Wpłynęło jedno pismo z uwagami od spółdzielni mieszkaniowej. Poproszę 

o kolejny slajd. Uwagi dotyczyły przede wszystkim umożliwienia realizowanych na tych aktualnie 

zielonych terenach parkingów. I te uwagi zostały częściowo odrzucone, częściowo przyjęte po takiej 

dokładnej analizie w terenie w jednym miejscu z trzech wskazanych. Po prostu chcieliśmy możliwość 

powiększenia parkingu z uwagi na istniejącą już w tym terenie drogę pożarową. Proszę o kolejny slajd. 

Właściwie to już wszystko. Większej ilości uwag nie musieliśmy rozpatrywać, tak że proszę o pozytywne 

zaopiniowanie tej uchwały.  

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Dziękuję, Pani Naczelnik. Otwieram dyskusję w tym punkcie. Czy są jakieś uwagi? Uwag nie widzę. 
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Tak że Szanowni Państwo, przechodzimy do głosowania. Przypominam sposób głosowania, będę się 

pytać czy ktoś z Państwa jest przeciw albo się wstrzymuje, jeżeli takiej uwagi nie usłyszę to przyjmuję, 

że wszyscy z Państwa są za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały. Jeżeli jakakolwiek uwaga 

wpłynie, wówczas będziemy imiennie głosować każdą uchwałę. Przypominam, jesteśmy w punkcie 8, 

kto z Państwa jest przeciw albo wstrzymuje się przy tym opiniowaniu tego projektu uchwały? Uwag nie 

widzę, czyli przyjmuję, że wszyscy z Państwa są za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały. 

Przechodzimy do punktu 9, jest to kolejny plan, zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w południowej części osiedla 

Wilkowyje w Tychach, etap piąty. I tu również Pani Naczelnik Magdalena Zdebel. 

 

Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel 

Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o ten projekt planu, stanowi on piąty etap większego przystąpienia. 

Proszę o kolejny slajd. To było przystąpienie jeszcze z 2008 roku, które potem zostało rozszerzone 

jeszcze uchwałą zmieniającą z 2013 roku. Realizujemy to przystąpienie etapami z uwagi na duży obszar 

objęty planem. Ten etap to już etap piąty, on obejmuje 26 hektarów i są to tereny położone już 

bezpośrednio przy ulicy Mikołowskiej pomiędzy ulicami Wiejską, Szkolną, Leśną. Poproszę o kolejny 

slajd. Polityka przyjęta w studium to przede wszystkim tereny usługowo-mieszkaniowe i mieszkaniowo-

usługowe. Te dwa przeznaczenia przede wszystkim różnią się proporcjami tych dwóch funkcji, no i 

oczywiście przy ulicy Mikołowskiej jest większy nacisk na usługi, a w głębi terenu, gdzie mamy dzielnicę 

już o bardziej takim mieszkaniowym charakterze, tam te usługi stanowią tylko uzupełnienie dla tej funkcji 

mieszkaniowej. Proszę o kolejny slajd. I tutaj przechodzę już, proszę Państwa, do projektu planu 

miejscowego, i tak jak powiedziałam, bezpośrednio przy ulicy Mikołowskiej wyznaczyliśmy tereny 

usługowe, a także tereny usługowo mieszkaniowe, gdzie ta funkcja usługowa łączy się z funkcją 

mieszkaniową. Dalej w głąb na stronę południową, w głąb ta zabudowa się, zmniejsza się intensywność 

zabudowy i przechodzi głównie w zabudowę mieszkaniową. Oczywiście ustalenia planu oparliśmy na 

takiej dokładnej analizie stanu istniejącego i analizie potrzeb mieszkańców, które były zgłaszane w toku 

konsultacji publicznych. Proszę o kolejny slajd. Na tym planie mamy wskazane właśnie tereny zabudowy 

mieszkaniowej jednorodzinnej o niewielkiej intensywności. Maksymalna powierzchnia zabudowy to 

30%. Duży udział powierzchni biologicznie czynnej, bo 35%. Proszę o kolejny slajd. Tu mamy wskazane 

tereny zabudowy takiej mieszanej, czyli zabudowy mieszkaniowo-usługowej, gdzie może być połączona 

zabudowa mieszkaniowa jednorodzinna z zabudową usługową. Proszę o kolejny slajd. Z kolei przy ulicy 

Mikołowskiej, tak jak już wspomniałam, tereny zabudowy usługowo mieszkaniowej, gdzie większy, 

większy nacisk jest połączony, jest położony na usługi, a ta zabudowa mieszkaniowa  przede wszystkim 

to jest ta zabudowa, która już istnieje przy tej ulicy. Proszę o kolejny slajd. I tereny zabudowy czysto 

usługowej również wskazane w oparciu o stan istniejący i te kierunki jakby rozwoju, które tam, z którymi 

mamy do czynienia. Proszę o kolejny slajd. Mamy również jeden teren, który należy tutaj własnościowo 

do gminy, jest to teren wskazany w projekcie planu jako teren usług społecznych zamieszkania 

zbiorowego. Mamy tutaj nasz istniejący budynek mieszkaniowy wielorodzinny o takim charakterze 

socjalnym. Poproszę o kolejny slajd. I mamy również wskazany jeden teren zabudowy o takim 

charakterze jeszcze rolniczym. Z uwagi na stan istniejący tam mamy takie tereny związane z hodowlą 

koni i jazdą konną. Proszę o następny slajd. Przez teren objęty opracowaniem przepływa także potok 

Wilkowyjski, więc mamy wskazane tereny zabudowy, znaczy, przepraszam, nie tereny zabudowy, tylko 

tereny wyłączone spod zabudowy oraz tereny wód płynących powierzchniowych. Proszę o kolejny slajd. 

Jeżeli chodzi o układ drogowy, to w planie w zasadzie nie wyznaczaliśmy nowych odcinków dróg. 

Oparliśmy się wyznaczając drogi na istniejącej siatce. Są to drogi tej kategorii najniższej publicznej, czyli 

dojazdowej, uzupełnione drogami wewnętrznymi. Uwzględniliśmy również w projekcie przygotowywany 

przez Miejski Zarząd Ulic i Mostów projekt poszerzenia ulicy Szkolnej. Proszę o kolejny slajd. Tu mamy 

również wskazane obiekty do zachowania i konserwacji. To są cztery obiekty, budynki wpisane do 

naszej gminnej ewidencji zabytków, dla których przyjęliśmy w planie odpowiednie ustalenia. Proszę o 

kolejny slajd. Jeżeli chodzi o konsultacje społeczne to tak jak już wspomniałam, przystąpienie do planu 

to była stara uchwała z 2008 roku, tak że ponownie zawiadomiliśmy o możliwości składania wniosków 

do planu. Ten plan wykładaliśmy do publicznego wglądu dwa razy. Pierwsze wyłożenie miało miejsce 

w czerwcu tego roku. Drugie wyłożenie od sierpnia do września. Wpłynęło dosyć sporo pism z uwagami. 

Oczywiście wszystkie uwagi zostały przez Prezydenta rozpatrzone. Proszę o kolejny slajd. I tak, jeżeli 

chodzi tak zbiorczo z tych dwóch wyłożeń, spłynęły nam 22 uwagi. 9 uwag zostało przyjętych. Uwagi 

zostały przyjęte w części. 8 uwag zostało odrzuconych, z czego dwie zostały odrzucone jako 
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bezprzedmiotowe. Spróbuję Państwu jakoś tak skrótowo przedstawić te złożone uwagi, ponieważ będą 

one poddane pod głosowanie na sesji. Więc pierwsza z uwag dotyczyła wprowadzenia, momencik, aha, 

pierwsza z uwag dotyczyła wykluczenia zabudowy szeregowej w całym obszarze objętym planem. Ta 

uwaga została przyjęta w części z uwagi na to, że dla niektórych działek zostały wydane warunki 

zabudowy. Chcemy te warunki zabudowy uwzględnić. W związku z tym w ramach terenu MN5 takim 

szrafem został wskazany teren MNS, gdzie dopuszczona jest ta zabudowa szeregowa. Proszę o kolejny 

slajd. W pozostałej części oczywiście objętej planem ta zabudowa już dopuszczona nie jest. Kolejna 

uwaga dotyczyła zmiany przeznaczenia terenu ZP2, czyli terenu zielonego na teren zabudowy 

mieszkaniowej jednorodzinnej, została odrzucona z uwagi na ustalenia studium w tym terenie. Kolejne 

uwagi dotyczyły wykluczenia dla terenów zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej oraz terenów 

zabudowy mieszkaniowo-usługowej oraz usługowo-mieszkaniowej pewnych usług, takich jak na 

przykład lakiernie samochodowe. Uwaga została odrzucona jako bezprzedmiotowa z uwagi na to, że w 

tych terenach nie dopuszczamy w planie tego typu usług, w tych terenach mamy wyraźne wskazanie, 

że dopuszczone są tylko usługi drobne, czyli o takim, o braku jakby negatywnego wpływu na otoczenie. 

Kolejna uwaga dotyczyła wykluczenia usług zamieszkania zbiorowego. Te usługi zamieszkania 

zbiorowego finalnie dopuściliśmy tylko i wyłącznie w terenach UM1 do UM4, czyli w tych terenach 

położonych bezpośrednio w pierwszej linii przy ulicy Mikołowskiej. W pozostałych terenach takie usługi 

zamieszkania zbiorowego nie są dopuszczone. Kolejna uwaga dotyczyła wykluczenia dla terenu usług 

społecznych UO przeznaczenia pod usługi zamieszkania zbiorowego oraz zabudowę mieszkaniową 

wielorodzinną. Jest to ten teren przy ulicy Szkolnej, gdzie już wcześniej wspominałam, mamy istniejący 

miejski budynek o charakterze wielorodzinnym socjalnym. Wobec tego uwzględniając stan istniejący, 

nie było możliwości uwzględnienia tego typu uwagi. Kolejna uwaga dotyczyła terenu zabudowy 

usługowej oznaczonego w planie UM3, i dotyczyła zwiększenia maksymalnej wysokości zabudowy i 

wprowadzenia innej geometrii dachów, została po analizach tutaj przeprowadzonych w Wydziale 

odrzucona. Kolejna uwaga dotyczyła zmiany maksymalnej wielkości powierzchni zabudowy w stosunku 

do powierzchni działki budowlanej z 35 na 40% dla terenu zabudowy usługowej U1. Została odrzucona 

z uwagi na to, że teren jest bardzo duży i uważamy, że te 35% jakby całkowicie no da możliwość 

wykorzystania tej działki na takie cele komercyjne, a no nie spowoduje jakby pewnego takiego 

przeciążenia w tym rejonie. Kolejna uwaga dotyczyła również terenu U3, czyli terenu położonego 

bezpośrednio przy ulicy Mikołowskiej i dotyczyła także zwiększenia powierzchni zabudowy w stosunku 

do działki budowlanej, i tym razem z 35 na 50%. I z podobnych względów ta uwaga została odrzucona. 

Braliśmy również pod uwagę tutaj ustalenia studium i charakter dzielnicy, taką analizę istniejącej 

zabudowy i jej intensywności, także z tego powodu te uwagi zostały odrzucone. Kolejna uwaga 

dotyczyła zmiany maksymalnej wysokości wiat i obiektów małej architektury w terenie U3 także, chodziło 

o zwiększenie możliwości z 5 do 7 metrów. Uwaga została przyjęta w części, ostatecznie przyjęliśmy w 

planie dopuszczalną wysokość 6 metrów z uwagi na istniejącą w tym terenie wiatę, która taką właśnie 

wysokość ma. Kolejne uwagi dotyczyły zmiany przeznaczenia dla działek z terenu zabudowy usługowej 

na zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. Również te uwagi zostały odrzucone. Takie szczegółowe 

uzasadnienie dla rozpatrzenia tych uwag przez prezydenta można znaleźć w zarządzeniach, które są 

opublikowanie na stronie internetowej Biuletynu Informacji Publicznej, a także w Państwa materiałach, 

które Państwo otrzymaliście. Proszę o kolejny slajd. I tutaj jeszcze kolejne uwagi, bo tych uwag mieliśmy 

w sumie dosyć sporo. Uwagi dotyczące oddzielenia terenów usługowych oznaczonych symbolami U1 

do U4, i usługowo mieszkaniowych, czyli tych terenów wzdłuż ulicy Mikołowskiej od terenów zabudowy 

mieszkaniowej jednorodzinnej za pomocą pasów zieleni izolacyjnej lub jakiś innych rozwiązań 

powodujących taką barierę wizualną i dźwiękową. I w wyniku przyjęcia tej uwagi w części 

wprowadziliśmy w projekcie planu takie właśnie pasy zieleni  izolacyjnej o szerokości 8 metrów, gdzie 

w planie miejscowym został wprowadzony nakaz realizacji takiej zieleni izolacyjnej zimozielonej 

wielopiętrowej. Tutaj dla porównania właśnie są ustalenia planu przed zmianą i po zmianie mamy tu 

wprowadzone takie pasy zieleni. Proszę o kolejny slajd. Aha, to już wszystko, także proszę bardzo o 

pozytywne zaopiniowanie uchwały, ewentualnie odpowiem na jakieś Państwa pytania szczegółowe 

dotyczące tego projektu. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Dziękuje, Pani Naczelnik. Wydaje mi się, że na jednym slajdzie chyba tam był błąd w datach tam gdzie 

były daty dotyczące składania uwag, widocznie pewnie literówka, bo tam było do 12 listopada na 

przykład 2022 roku. To pewnie… 
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Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel 

To musiała być jakaś pomyłka, bo już wszystkie uwagi rozpatrzone… 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Wiem Pani Naczelnik. 

 

Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel 

(niewyraźnie) tak że to już musiało komuś tam się (niewyraźne) 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

No widocznie rok przeskoczył i tylko na jednym ze slajdów było, ale to tak jak mówię (niewyraźne) taki 

błąd, czeski błąd jak to się mówi. 

 

Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel 

Znaczy ja mogę podać,  bo ja mam nawet przy sobie zarządzenie tak że mam tutaj (niewyraźne). 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Ja Pani wierzę Pani Naczelnik, tylko mówię, dlatego zwracam uwagę, że na jednym... 

 

Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel 

No niestety to przy dużej ilości informacji to się zdarza. Tak że… 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Zgadza się. Otwieram dyskusję w tym temacie. Szanowni Państwo, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do głosowania, kto z Państwa jest przeciw albo wstrzymuje się przy 

tym punkcie? Przypominam punkt 9. Zgłoszeń nie widzę, czyli przyjmuję, że wszyscy z Państwa są za 

pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały. Dziękuję pani Naczelnik. 

 

Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel 

Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Punkt 10, zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIX/578/21 Rady Miasta 

Tychy z dnia 24 czerwca 2021 r. w sprawie  zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Tychy.  I będzie przedstawiać Pani... 

 

Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Lokalowej Maria Chumowicz 

Maria Chumowicz. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Witam Pani Mario. (Niewyraźnie) tak jest. 

 

Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Lokalowej Maria Chumowicz 

Witam.  

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  

(niewyraźne) pewnie w zastępstwie Pani Naczelnik. 

 

Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Lokalowej Maria Chumowicz 

Dokładnie, dokładnie. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Proszę bardzo. 
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Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Lokalowej Maria Chumowicz 

Proszę Państwa, wprowadzony w punkcie 3 w ustępie 3 przepis obowiązywał w poprzedniej uchwale z 

2014 roku. Jednakże został zakwestionowany przez organ nadzoru i w nowej uchwale, która obowiązuje 

w tej chwili z czerwca 2021 roku ten zapis się nie znalazł. Ponieważ przepis ten dotyczy inwestycji 

prowadzonych między innymi przez TBS-y w tych budynkach stawki czynszu są wyższe niż w 

budynkach komunalnych, gminnych. Dlatego też proponujemy, żeby zwiększyć te kryteria dochodowe 

właśnie dla takich inwestycji i dla takich lokali mieszkalnych. Jeśli mogę też słowo powiedzieć, to mamy 

taką informację, że zapis taki również gmina Katowice, miasto Katowice miały, też zostało obecnie 

zakwestionowane przez nadzór,  ale my spodziewamy się tego, jesteśmy po prostu przygotowani na to, 

że może zaistnieć taka sytuacja. Ale jesteśmy też przygotowani na dalsze procedury w tej sprawie, czyli 

odwołanie się do sądu, bo sąd jeśli chodzi o Katowice po prostu no uchylił to rozstrzygnięcie nadzoru. 

Przedstawiając powyższe, proszę o pozytywne zaopiniowanie zmiany. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Dziękuję. Otwieram dyskusję w tym punkcie. Czy ktoś z Państwa chciał zabrać głos? Zgłoszeń nie widzę 

ani nie słyszę. Przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa jest przeciw albo wstrzymuje się przy tym 

punkcie? Zgłoszeń nie widzę, czyli przyjmuję, że wszyscy z Państwa są za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały. Dziękuję. 

 

Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Lokalowej Maria Chumowicz 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Przechodzimy do punktu 10a, tak na samym początku wspominałem, mamy jeszcze uchwałę w sprawie 

zmiany uchwały dotyczącej statutu Tyskiego Zakładu Usług Komunalnych. Widzę tu Panią Dyrektor, 

Agnieszkę Lyszczok, tak że proszę o przedstawienie. 

 

Dyrektor Tyskiego Zakładu Usług Komunalnych Agnieszka Lyszczok 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, zmiana, jaką chcemy dokonać w statucie naszej jednostki, 

to jest punkt dotyczący gospodarowania drewnem pozyskanym z wycinki drzew z terenów Miasta Tychy. 

Bardzo proszę o pozytywne zaopiniowanie tej zmiany statutu. Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Dziękuję. Otwieram dyskusję w tym punkcie. Zgłoszeń nie widzę, ani nie słyszę, przechodzimy do 

zaopiniowania Kto z Państwa jest przeciw albo wstrzymuje się przy tym punkcie? Nie widzę, czyli 

przyjmuję, że wszyscy z Państwa są za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały. 

 

Dyrektor Tyskiego Zakładu Usług Komunalnych Agnieszka Lyszczok 

Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Ja też dziękuję. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

Radny Józef Twardzik 

Mogę?  

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Już, sekundkę, Panie Józefie. Na samym początku mamy pismo... 

 

Radny Józef Twardzik 

Ale to mogę, w wolnych wnioskach?  

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

No ja jestem w wolnych wnioskach, tylko chciałem właśnie to pismo, dobrze, Panie Józefie, sekundka, 

dobrze?  
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Radny Józef Twardzik 

Szanowni Państwo Państwu przedstawić  sprawę Szkoły Podstawowej numer 6 w Tychach w Czułowie. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Ale Panie Józefie, momencik, dobrze, sekundkę. 

 

Radny Józef Twardzik 

Tak?  

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

No ja chciałem tylko najpierw to pismo, które wpłynęło i później Panu oddam głos, dobrze?  

 

Bardzo proszę, oczywiście. Radny Józef Twardzik 

 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Mamy pismo z Rady Osiedla JUW-e, dotyczy przejścia na ulicy Turyńskiej. Oczywiście nie jesteśmy 

władni teraz zdecydować, czy to przejście tam ma miejsce i czy w ogóle będzie możliwe do wykonania. 

Tak że jestem za tym, żebyśmy Państwo jako wniosek skierowali to do Prezydenta Miasta. Pewnie 

pójdzie to na Komisję Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego i tam będzie opinia na ile jest zasadne i na 

ile rzeczywiście to przejście jest możliwe do wykonania. Tak że Szanowni Państwo, jeżeli nie usłyszę 

głosu sprzeciwu to przyjmuję, że taki wniosek z Komisji wypłynie. Ktoś chciałby zabrać głos w tym 

temacie? Nie widzę, czyli przyjmuję, że wszyscy z Państwa są za skierowaniem tego jako wniosek 

Komisji. Dobrze, to teraz proszę, Panie Józefie. 

 

Radny Józef Twardzik 

Szkoła Podstawowa w Czułowie, kiedy byłem Przewodniczącym Rady Osiedla Czułów, liczba 

mieszkańców dzielnicy Czułów wynosiła 3 300, na dzień dzisiejszy przekracza 4 000. Ze Szkoły 

Podstawowej w Czułowie korzystają również dzieci z Wartogłowca, dlatego, że ulica Cisów i ulica 

Jodłowa są zaliczone do obszaru działania jednostki pomocniczej Wartogłowiec, czyli dzieci z tych ulic 

Cisów, Jodłowa również uczęszczają do szkoły podstawowej. Sytuacja w szkole podstawowej jest w tej 

chwili trudna z uwagi na brak odpowiedniej liczby lokali lekcyjnych. Zajęcia po rozmowie z Panią 

Dyrektor (niewyraźne), zajęcia w szkole kończą się o godzinie 17.15. W sąsiedztwie szkoły podstawowej 

prowadzona jest w tej chwili termomodernizacja, termomodernizacja budynku wielorodzinnego przy 

ulicy Katowickiej 145 w Tychach z adaptacją na lokale usługowe, z adaptacją lokali usługowych na cele 

mieszkaniowe. Jest to kwota 1 600 000 złotych. Czyli ten budynek znajduje się w bezpośrednim 

sąsiedztwie szkoły podstawowej. To samo dotyczy budynku 104, w którym na parterze urządzono 

stołówkę szkolną. W związku z tym, że sytuacja jest dosyć trudna, i to bardzo trudna, wnioskuję do 

Prezydenta Miasta o rozważenie powiększenia liczby lokali klas lekcyjnych w Szkole Podstawowej 

numer 6 w Tychach Czułowie będących w zasobach Gminy Miasta Tychy, to jest budynek przy ulicy 

Katowickiej 104 oraz budynek przy ulicy Katowickiej 140. Powiększenie o jeden lokal lekcyjny, czy jedną 

salę lekcyjną na pewno poprawi warunki nauczania w szkole. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Dziękuję. Panie Józefie, przy tych problemach przy (niewyraźne) mam taką refleksję, ja oczywiście się 

zgadzam z Pana wnioskiem, bo to nie żebym był przeciwny, ale mieliśmy plany budowy szkoły na 

Mąkołowcu, które na tą chwilę są w jakiś sposób odłożone, a biorąc pod uwagę jak się dzielnica 

Mąkołowiec, Czułów, Zwierzyniec rozbudowuje, według mnie te plany są bardzo zasadne. One by mogły 

przejąć część dzieci, że tak powiem z zachodniej części Czułowa.  Dzieci ze Zwierzyńca by nie chodziły 

do Szkoły numer 1, tak że uważam, że powinniśmy bardziej iść w tym kierunku, bo jednak okazuje się, 

że ta szkoła na Mąkołowcu jest bardzo potrzebna, biorąc pod uwagę, jak bardzo te dzielnice się 

rozbudowują, ale to jest jakby moja taka dygresja. 

 

Radny Józef Twardzik 

Ale to jest nie, to jest zasadne. Ja wcale nie neguję Pana propozycji. Z tym, że ta propozycja, o którą ja 

wnioskowałem to jest… 
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Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Jest szybsza do realizacji. 

 

Radny Józef Twardzik 

…możliwość załatwienia natychmiast. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Zgadza się. 

 

Radny Józef Twardzik 

1 600 000 złotych w budżecie miasta w wieloletniej prognozie finansowej przeznaczone jest na budynek 

145, gdzie były trzy sklepy. Te sklepy są w tej chwili modernizowane na budownictwo mieszkaniowe. 

No przecież nic nie stoi na przeszkodzie, żeby zrobić jedną salę lekcyjną i problem w Czułowie byłby 

rozwiązany. Tym bardziej liczba mieszkańców na Czułowie rośnie, jak powiedziałem, z 3 300  jest w tej 

chwili ponad 4 000, rośnie liczba mieszkańców na Osadzie Fabrycznej na skutek modernizacji i 

przystosowania przystropowej  części budynku na lokale mieszkalne. Ta liczba mieszkańców na 

Osadzie Fabrycznej wzrasta i w związku z tym liczba uczniów do szkoły również wzrasta. Tym 

sposobem jeżeli znajdziemy jeden dodatkowy lokal, czy to na Katowickiej 104, czy na Katowickiej 140 

poprawimy, 145 przepraszam, poprawimy sytuację w szkole.  Są to rozmowy przeprowadzone zarówno 

z Panią Dyrektor                      byłą dyrektor, którą Państwo znacie na pewno, a która wystosowała w 

tym czasie, kiedy na ulicy Świerkowej miał powstać budynek wielorodzinny zbiorowego zamieszkania, 

ona wzywała apelem do Radnych, aby zwiększyć albo nie dopuścić do budowy tego budynku, ponieważ 

zwiększy się liczba uczniów uczęszczających do tej szkoły. To było jedne, a teraz nowa Pani Dyrektor 

również to potwierdza, że wskazanym jest, żeby powstał jeden lokal lekcyjny czy jedna klasa dla tej 

szkoły. Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Dziękuję, Panie Radny. To jest jako wniosek do Pana Prezydenta, tak?  

 

Radny Józef Twardzik 

Tak, że Komisja wnioskuje... 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Oczywiście. 

 

Radny Józef Twardzik 

…do Prezydenta o rozważenie powiększenia ilości lokali klas lekcyjnych w Szkole Podstawowej numer 

6 w Tychach w Czułowie. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Poddaję wniosek pod głosowanie, czy ktoś... 

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Proszę o głos w tej sprawie. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Proszę, Pan Radny Grzegorz Kołodziejczyk. 

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Uważam tutaj za stosowne dowiedzieć się też od Pani Dyrektor Gnacik i od Prezydenta Gramatyki Jaka 

jest sytuacja odnośnie sytuacji demograficznej, ponieważ też są różne sytuacje w mieście. Z tego co 

wiem, a miało to miejsce, jeżeli chodzi o przedszkola, to nagle okazało się, że w państwowych 

przedszkolach jest więcej miejsc, zostały poczynione pewne kroki i też ja nie jestem tak do końca pewny, 

czy nie jest też tak, że substancja, którą mamy w tej chwili w mieście, jest ona niewydolna w stosunku 

chociażby do dzieci z innych, z obrzeży miasta. Myślę, że trzeba by tu było o to najpierw zapytać, 

zasięgnąć informacji na ten temat, chyba, że już ktoś tych informacji zasięgnął, bo dla mnie sama 
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rozmowa z Panią Dyrektor, która była kiedyś dyrektorem, to jest jedno, natomiast mnie interesowałoby, 

ale nie ma na tej komisji nikogo, kto by mógł o to zapytać. Ja na środowej Komisji, Komisji Oświaty, 

Kultury i Sportu zapytam i poproszę o przygotowanie pewnych informacji. Na dzisiaj nie będę głosował 

tego wniosku, ponieważ chciałbym być pewny no że to po prostu ma ręce i nogi, bo my możemy 

głosować wszystko, potem się powoływać na różne głosowania, a ja bym chciał być pewny, że po prostu 

nie ma takiej możliwości, żeby zwiększyć ilość  miejsc gdzie indziej, czy inaczej to rozplanować, bo to 

są różne możliwości, a mając na uwadze obecną sytuację, jaka jest w tej chwili z finansami, no trzeba 

by się było nad tym bardzo, bardzo zastanowić, bo będziemy mieli o wiele więcej problemów w oświacie. 

Proszę Państwa, no rośnie cały czas najniższe wynagrodzenie dla nauczycieli przez to, że że że rośnie, 

przepraszam, nie rośnie to najniższe wynagrodzenie, które obejmuje bardzo wielu pracowników 

oświaty, nie tylko nauczycieli początkujących, ale również nauczycieli, którzy pracują w administracji w 

obsługach. Ja bym się tutaj nad tym troszkę zastanowił. A druga sprawa to ta szkoła, o której mówi Pan 

Sobociński, ja bym sobie tutaj dał na wstrzymanie tak że ja najpierw popytam, dowiem się, a potem na 

ten temat się wypowiem. Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Panie Radny Pan może sobie dawać na wstrzymanie, bardzo Pana rozumiem, jakby Pana teorię, ale ja 

Panu powiem tak, dzieci z Mąkołowca od zawsze chodziły do Szkoły numer jedynki. Wie Pan o tym, że 

część dzieci nie chodzi tam, tylko jest przerzucanych do Szkoły numer 14. Dlaczego? Ponieważ do 

Szkoły Jedynki przerzucane są dzieci na przykład z dzielnicy Zwierzyniec, która tak naprawdę 

podchodzi pod Czułów. Na Czułowie w szkole już nie ma miejsc, bo no tak już sam Pan Radny 

wspomniał, dzieci są przerzucane do Jedynki, to dzieci z Mąkołowca nie mogą chodzić do swojej 

najbliższej szkoły, odkąd zawsze historycznie uczęszczały, tylko są tak jakby przerzucane do kolejnej 

szkoły, gdzieś tam na osiedlu B. Czyli (niewyraźne) ma Pan już jasną i czytelną sytuację, że coś jest nie 

halo w tamtej części miasta, w dzielnicy Mąkołowiec i Czułów. Dlatego ja opiniuję, że budowanie szkoły 

na Mąkołowcu jest bardzo zasadne. Mąkołowiec ma już prawie 3 000 mieszkańców, tylko dzielnica 

Wilkowyje dużo mniejsza ma swoją szkołę, a Mąkołowiec nie ma? Wie Pan, a sytuacja demograficzna 

jest, niech Pan popatrzy, ile... 

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Panie Przewodniczący, proszę o głos, myśmy się nie zrozumieli. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Znaczy ja. Proszę, proszę Panie Radny… 

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Myśmy się chyba nie zrozumieli. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

…ja Panu nie przeszkadzałem, nie przeszkadzałem, niech się Pan tego nauczy, dobrze? I dlatego 

mówię jak to wygląda. Ja mieszkam w tej dzielnicy, widzę jak temat wygląda i dlatego też tak 

zaopiniowałem i nie mówię komuś, że ma się przed czymś wstrzymywać, ja tylko mówię jak to wygląda 

na faktach, jak to funkcjonuje, gdzie dzieci są, że tak powiem przerzucane do innych szkół, stąd się 

wzięła moja opinia. Rozumiem też opinię Pana Józefa Twardzika, jeżeli szkoła jest (niewyraźne)  

 

Radny Józef Twardzik 

Jeszcze, jeszcze, jeszcze dodam, dobrze? 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Dlatego szuka się miejsca (niewyraźnie) 

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Ale ja chciałem ad vocem do Pana Panie Józefie. Chciałem ad vocem, czy można?  

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Można. 
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Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Przecież ja nie mówię o tym, że budowa szkoły jest niezasadna, bo chyba budowa szkoły właśnie jest 

zasadna. Natomiast mówię tutaj o sytuacji, że wybudujemy jedną klasę i czy to cokolwiek zmieni, i o to 

chciałem zapytać. Natomiast jeżeli chodzi o szkołę, to są zupełnie inne tematy. To co Pan poruszył w 

tej chwili, to to jest zupełnie inny, jakby inny wątek. Ja mówię o tym, co zostało złożone, bo tutaj na tej 

Komisji nie mówimy o, nie decydujemy o budowie szkoły, tylko mówimy o przerobieniu jakiegoś 

pomieszczenia na salę, i o tym mówię i o to mi chodziło. Nie o to czy tam ma być szkoła czy nie. Bo ja 

od dawna uważam, że szkoła na Mąkołowcu powinna być, ponieważ to jest najbardziej dynamiczny, 

najdynamiczniej oprócz Jaroszowic rozbudowująca się dzielnica Tychów, więc to chyba jest logiczne, 

tak?  Natomiast mówię tylko o tym, Panie Przewodniczący i niepotrzebne są te nerwy, bo zaczął Pan 

mówić o czymś o czym ja nie mówiłem. Mówię tylko o tym, że nie uważam na dzień dzisiejszy 

podejmowania decyzji o zasadności przerabiania czegoś gdzieś tam w jedną klasę. Pan powiedział to 

co jest kwintesencją tego, że powinna zostać wybudowana szkoła w tamtym regionie i to ja popieram. 

Natomiast o to mogę zapytać. Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Dziękuję. Ja chyba Pana źle usłyszałem, bo usłyszałem... 

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

No na pewno tak. 

 

(niewyraźnie) 

 

Radny Józef Twardzik 

Panie Przewodniczący, (niewyraźne). 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Usłyszałem stwierdzenie, że zbudowaniem szkoły by się Pan dał na wstrzymanie i dlatego...  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

No to ja się przejęzyczyłem, Panie Przewodniczący. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

No to właśnie.  No to ja widocznie źle Pana usłyszałem. 

 

(niewyraźnie) 

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

(niewyraźnie) Właśnie o tą dobudówkę. Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Dobrze, dziękuję.  

 

Edyta Danielczyk 

Edyta Danielczyk, czy ja mogę też poprosić… 

 

Radny Józef Twardzik 

Może jeszcze ja. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Pan Radny Wencepel, proszę Pan Radny Wencepel, później Pan Radny Józef Twardzik. Proszę. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Ja też się zgłosiłem, bo też usłyszałem Pana Przewodniczącego Komisji Oświaty, żeby się wstrzymał 

nad szkołą na Mąkołowcu. Ja tutaj popieram tą ideę razem z Radnym Twardzikiem i Radnym 

Sobocińskim, bo to szkoła tam jest jak najbardziej potrzebna. Dzieci teraz nie musiałyby przechodzić 
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przez ulicę Mikołowską, brakuje przedszkola w tym miejscu. Mąkołowiec, Stare Tychy nie mają swojego 

przedszkola nawet. Odkąd zlikwidowano zerówkę w Jedynce, to nie ma nawet klasy zerowej. Do 

Jedynki chodzą dzieci z Mąkołowca, z Czułowa, z wszystkich tych Kwiatowych ulic za Browarem aż do 

Wiązowej, gdzie jest pełno nowych mieszkań. Szkoły są, wiele dzieci jest, nauka jest do późna, WF 

czasem mają na korytarzu zamiast na sali gimnastycznej. Gdyby powstała ta szkoła na Mąkołowcu to 

byłyby wyższe, lepsze, komfortowe warunki nauki, wcześniej by kończyły lekcje, mogłyby iść na zajęcia 

dodatkowe o normalnych porach. Na Czułowie jest taki problem, że nawet stołówkę trzeba było zrobić 

w budynku obok po byłym w sklepie, bo nie było gdzie zlokalizować stołówki i to po prostu dzieci przez 

drogę przechodzą do stołówki. No bo nie ma takiej możliwości. Ta szkoła jak najbardziej powinna 

powstać i rozładować w tym miejscu, bo Czułów ma 5 000, Panie Józefie, Mąkołowiec 3 000, Stare 

Tychy 3 000, to 11 000 ludzi, i dwie szkoły. Kiedyś był taki dziwny pomysł podzielenia Mąkołowca na 

trzy szkoły podstawowe. Całe szczęście to upadło, żeby chodziły do dzieci do trzech szkół. Jak jest 

jedna linia autobusowa to powinna podwozić dzieci pod jedną szkołę i tutaj trochę Pan Przewodniczący 

Komisji Oświaty się powinien powstrzymać z takimi słowami, tak że tutaj popieram jak najbardziej 

Radnych z mojego okręgu i będę głosował, jak będzie jakieś głosowanie, to będę jak najbardziej za tym, 

żeby ta szkoła jak najwcześniej powstała razem z przedszkolem, bo to jest deficyt miejsc w 

przedszkolach. 

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Ad vocem, Panie Przewodniczący. 

 

Radny Józef Twardzik 

Teraz nie ad vocem, bo ja miałem teraz zabrać głos. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Panie Grzegorzu, momencik, Pan Radny Józef Twardzik, później Pan, dobrze?   

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Okej. 

 

Radny Józef Twardzik 

Ja moją wypowiedź, ja moją wypowiedź oparłem wcześniejszymi konsultacjami z Panią Dyrektor          i 

z obecną Dyrektor Panią Pająk. Jednoznacznie stwierdziły, że jest kłopot z salami lekcyjnymi w szkole 

podstawowej. Nie mówimy o rozbudowie czegoś. Powiedziałem, że 1 600 000 jest w budżecie miasta 

na modernizację budynku 145 przy ulicy Katowickiej, który leży przy szkole w bezpośrednim sąsiedztwie 

szkoły. Teraz jeszcze przeczytam Panu Radnemu Kołodziejczykowi, co mówi ustawa o szkolnictwie. 

Tak, przeczytam Panu jeszcze. Rada Gminy podejmuje uchwałę aby szkoły podstawowe były szkołami 

funkcjonującymi w jednym budynku lub jego bliskiej lokalizacji. Czyli ma Pan pełną odpowiedź, jego 

bliskiej lokalizacji, czyli przejście tylko przez drogę, jesteśmy w drugiej części tej szkoły podstawowej. 

To jest ustawa prawo oświatowe.  

 

Radna Lidia Gajdas 

Panie Przewodniczący... 

 

Radny Józef Twardzik 

Dlatego, Panie Przewodniczący, proszę podać ten mój wniosek pod głosowanie. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Oczywiście. 

 

Radny Józef Twardzik 

Jakie będzie stanowisko Pana Radnego Kołodziejczyka to jest jego (niewyraźne) sprawa. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Oczywiście, jeszcze Pan Radny Kołodziejczyk w tym temacie, przegłosujemy wniosek, chyba że Pani 

Radna jeszcze Gajdas.  Dwie osoby, dobrze. 
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Radna Edyta Danielczyk 

Ja też jeszcze chciałam prosić o głos. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Pan Kołodziejczyk, pani Gajdas i idziemy dalej i głosujemy. 

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Ja chciałem jedno słowo, ja chciałem tylko jedno słowo, jeżeli się gdzieś tam przejęzyczyłem i 

powiedziałem coś o szkole, to to nie o to chodzi. Jestem jak najbardziej za szkołą. Jestem za 

rozwiązaniami, które są europejskie, a nie za jakimś dziadostwem i dlatego powiedziałem… 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Proszę panie Grzegorzu nie używać takiego słownictwa, dobrze? 

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

…dlatego o to zapytam, natomiast nie lubię tam demagogów, którzy wciskają komuś w usta różne 

dziwne rzeczy. Panie Wencepel, niech się Pan w końcu uspokoi i powstrzyma od swoich komentarzy.  

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Proszę zapanować nad emocjami, dobrze?  

 

Radna Edyta Danielczyk 

Panie Przewodniczący, ja prosiłam trzy razy o głos, jeśli można. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Proszę, Pani Radna Gajdas, Pani Radna Danielczyk i głosujemy ten wniosek, dobrze? Bo za dużo 

dyskutujemy na temat wniosku.  Proszę, Pani Radna Gajdas. 

 

Radna Lidia Gajdas 

Dziękuję serdecznie, Panie Przewodniczący. Ja mam pytanie do Kolegi Radnego Józka Twardzika, bo 

Józef mówi o tym, że rozmawiał z Panią Dyrektor                             . No wiemy, że już Pani                nie 

jest dyrektorem parę lat i moje pytanie brzmi tak, czy gdzieś ten problem został zgłoszony? Mam na 

myśli MCO i tak dalej. Czy dopiero teraz to wyszło i teraz dopiero trafiło, mówię o problemu braku miejsc 

w szkole w Szóstce na Czułowie. Bo to jest bardzo ważne, czy nikt o tym nie wie, że jest taki problem? 

Panie Józku, do Pana pytanie. 

 

Radny Józef Twardzik 

Dla mnie jest problem przekazany przez Przewodniczącą Rady Osiedla Panią Faroń i przez 

Przewodniczącego Zarządu Osiedla Pana Jana Pikosa. Na tą okoliczność rozmawiałem z Panią 

Dyrektor Ewą Kołodziej i rozmawiałem z Panią Dyrektor Pająk. I wszyscy stoją na stanowisku, że jest 

w szkole za mało sal lekcyjnych. 

 

Radna Lidia Gajdas 

Tak, ale ja rozumiem... 

 

Radny Józef Twardzik 

Sekundę, powiedziałem, że zajęcia kończą się o godzinie 17.15, no chyba nie powinny się kończyć o 

17.15. Dlatego mój wniosek jest nienakazujący, tylko mój wniosek jest do Prezydenta o rozważenie 

powiększenia, o rozważenie. I rozważy to Pan Prezydent a nie Radni, którzy w tym przypadku się 

wypowiadają, no nie w sposób zasadny. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Szanowni Państwo, do głosu zgłasza się, że Pani Wiceprezydent Hanna Skoczylas i proszę jeszcze, tu 

jeszcze Pani Radna Danielczyk wcześniej i kończymy temat, bo to jest wniosek, który teraz kierujemy 

do Pana Prezydenta i też dostaniemy później odpowiedź, czy w ogóle to jest zasadne, czy to jest no w 

ogóle możliwe do wykonania. Proszę, Pani Prezydent. 
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Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 

Dwa zdania w kwestii zasadności złożonego wniosku. Nie wiem, kiedy Pani, obecna Pani Dyrektor 

szkoły rozmawiała z Panem Radnym Twardzikiem, natomiast Pani Dyrektor ma pełną wiedzę, nie 

potrafię teraz powiedzieć, czy to był wniosek jako odpowiedź do Pana Radnego Twardzika z jakieś dwa, 

trzy miesiące temu, czy wniosek do Pani Dyrektor. Na 100% poszła pełna informacja, pewnie 

przekazana Pani Dyrektor z jakich powodów nie jest możliwe przekazanie na cele szkolne lokali ani w 

budynku 145 ani w budynku 104. Tak że trudno mi się odnosić, bo nie wiem, kiedy ta rozmowa Państwa 

miała miejsca. 

 

Radny Józef Twardzik 

Dzisiaj. 

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 

Natomiast Pani Dyrektor Szkoły, no to myślę, że Pani Dyrektor szkoły nie przekazała Panu pełnej 

informacji, że jakieś, nie wiem, 2 miesiące temu na pewno dostała, ja oczywiście tą odpowiedź 

odszukam, wyczerpującą odpowiedź mówiącą dlaczego nie jest możliwe wykonanie takiej adaptacji w 

tych dwóch budynkach.  

 

Radna Lidia Gajdas 

No więc właśnie… 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Panie Prezydent ja bardzo proszę, aby ta odpowiedź trafiła na Komisję, na na przyszłą Komisję, bo to 

będzie jakby kwintesencją całego tej naszej dyskusji i może się okazać, że niepotrzebnej dyskusji, poza 

oczywiście szkołą na Mąkołowcu, bo to uważam, że to jest akurat potrzebne i wtedy ewentualnie 

rozpatrzymy. 

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Panie Przewodniczący, (niewyraźne)  

 

Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Lokalowej Maria Chumowicz 

Nie, nie, nie, ja już omawiałam, ja tylko jeszcze słucham, a mam nadzieję, że… 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Pani Mario, proszę wyłączyć mikrofon. 

 

Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Lokalowej Maria Chumowicz 

Przepraszam. 

 

Radny Józef Twardzik 

Pani Prezydent, ponieważ pani zapytała, kiedy ja rozmawiałem, rozmawiałem dzisiaj. A wcześniej 

rozmawiałem dwa tygodnie temu. 

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 

No to ja Panie Radny zgodnie z wnioskiem Pana Przewodniczącego Sobocińskiego odszukam do kogo 

poszła ta pisemna odpowiedź. Na pewno dotyczyła ona budynku 104 po tej stronie gdzie jest stołówka. 

Drugi budynek w ogóle nie wchodzi w grę. Tam mamy wykonany projekt. Nabywaliśmy ten lokal 

mieszkalny, lokal użytkowy na dole po zgonie właściciela z przeznaczeniem na adaptację na lokale 

mieszkalne, będą tam lokale dla osób niepełnosprawnych. Tam jest głęboka termomodernizacja 

budynku, łącznie z wentylacjami, z dobudową i mamy na to środki zewnętrzne to tak tylko dodam, ale 

oczywiście odszukam tą odpowiedź i ją Państwu przekażę na następną Komisję. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Na następnej Komisji ewentualnie do tematu wrócimy. Proszę Pani Prezydent przekazać te wszystkie 

informacje. 
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Radny Józef Twardzik 

Odpowiedź na mój wniosek. Odpowiedź na mój wniosek. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Tak jest. Jesteśmy dalej w sprawach bieżących i wolnych wnioskach. Czy ktoś z Państwa jeszcze chciał 

zabrać głos?  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Ja chciałem jedno zdanie, Panie Przewodniczący, Grzegorz Kołodziejczyk. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Proszę, Pan Radny Grzegorz Kołodziejczyk. 

 

Radna Edyta Danielczyk 

Edyta Danielczyk też prosi o głos. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Proszę, Pani Edyta Danielczyk później, dobrze, przepraszam Pani Edyto, wybaczy Pani, dobrze, już za 

chwilę Pani będzie mówić dobrze?  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

No ja tylko jedno zdanie i właśnie o to mi chodziło, żeby mieć wszystkie informacje, a potem podejmować 

pewne decyzje, bo ja nie jestem, bo nigdy nie byłem, ani nie jestem przeciwko oświacie. Natomiast 

jestem za tym, żeby na komisjach omawiać sprawdzone po trochu rzeczy, a nie robić takiej po prostu 

wrzutki, bo ktoś z kimś gdzieś pogadał za rogiem. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Proszę, Pani Radna Edyta Danielczyk. 

 

Radna Edyta Danielczyk 

To może tak, ponieważ chciałam, prosiłam o głos troszkę wcześniej, ale muszę się odnieść tego, co 

powiedział teraz Pan Kołodziejczyk. Panie Kołodziejczyk, jakbyśmy tak naprawdę opierali się tylko na 

tym, co jest sprawdzone, to dalej siedzielibyśmy w jaskiniach. Na szczęście ludzie jednak idą do przodu, 

tak, więc dlatego mamy tak, a nie inaczej. I teraz pytanie takie, bo ja wracam do tej kwestii jednak tej 

szkoły. Mowa o tym, że jest za mała ta szkoła na taką ilość dzieci. Wiadomo, że szkoła na Mąkołowcu 

jest bardzo potrzebna, ale zanim ona powstanie, to jeszcze parę lat minie, więc na ten czas, zanim 

właśnie zostanie wybudowana szkoła w Mąkołowcu, Pani Prezydent jaki macie Państwo pomysł, co 

chcielibyście tam Państwo, czy możecie zrobić, żeby polepszyć warunki nauki dzieci na Czułowie?  

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 

Pani Radna… 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Pani prezydent przepraszam, bo to jest jakby pytanie bardziej oświatowe do Komisji Oświatowej, a nie 

do, nie na naszej Komisji. Tak że my tu o infrastrukturze rozmawiamy, oczywiście, tu Pan Radny złożył 

wniosek o tą salę lekcyjną, o budowie, ale wie Pani (niewyraźnie) ja mówię do Pani Radnej Edyty 

Danielczyk... 

 

Radna Edyta Danielczyk 

Panie Przewodniczący, ja przepraszam serdecznie, ale jestem na Komisji Oświaty i tam cały czas 

słyszymy, że jeżeli chodzi o inwestycje to od tego jest Komisja  nasza, tak, a nie ta właśnie oświatowa 

dlatego pytam. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

To do inwestycji, a nie do poprawy nauki dzieci. 
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Radna Edyta Danielczyk 

No ja wiem, ale to i tak mówię, na Komisji Oświaty słyszę, że nie mamy o czym gadać, bo pieniądze i 

generalnie inwestycje to Komisja  nasza, tak? 

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 

Ja jeśli można  Panie Przewodniczący, jedno zdanie.  

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

No proszę. 

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 

Miał Pan jak najbardziej słuszną uwagę i też słuszne stwierdzenie  miał Pan Radny Kołodziejczyk, który 

powiedział, że trzeba wykonać, czy nawet może nie wykonać, tylko poprosić Pana Prezydenta 

Gramatykę o zebranie i przeanalizowanie tych kwestii związanych jakby z, może z zagospodarowaniem 

i z wykorzystaniem szkół. Tak, zrobić taką analizę, Pan Prezydent na pewno nią dysponuje. Ja przekażę 

o konieczności przygotowania takiego materiału. Natomiast, Pani Radna, powiem tak, no nie mamy 

projektu szkoły w Czułowie, bo Pani pyta, co zamierzamy zrobić. No nie mamy projektu budowy szkoły 

w Czułowie i nie mamy na dzisiaj planów związanych, bo nie ma takich możliwości, z przekazaniem 

jakiś dodatkowych pomieszczeń. W momencie, kiedy taka możliwość była i była dyrektorem przywołana 

tutaj Pani               , przeznaczyliśmy salę na stołówkę, zwalniając tam jakieś pomieszczenia w Szkole 

numer 6. Już samo przygotowanie tych sal na stołówkę w tak starym budynku wymagało proszę mi 

wierzyć, różnych odstępstw i zgód. Na dzisiaj nie mamy takich planów, ponieważ przebudowa tego 

budynku, tam mieszka, nie chciałabym skłamać, ale coś 12 czy 15 rodzin, to nie jest tak, że my w 

dowolnym czasie i bez problemu możemy te rodziny wyprowadzić. Budynek wymaga głębokiej 

inwestycji i nie mamy jeszcze też na niego projektu, więc więc z tych powodów, że to jest też stara 

substancja, nie da się wprost tak jak być może w innym budynku mieszkalnym przeznaczyć po prostu 

z dostosowaniem przepisów innego lokalu,  nie wiem mieszkalnego, użytkowego, dlatego na dzisiaj nie 

ma planów powiększenia sal lekcyjnych tej szkoły.  

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Szanowni Państwo, ja chciałem tylko powiedzieć, że został wystosowany wniosek, dostaliśmy 

informację, że dostaniemy informację zwrotną na następną Komisję. Chciałbym, żebyśmy już ten temat, 

że tak powiem zostawili, a zajęli się kolejnymi tematami. No tak jak wcześniej wydaje mi się jako Komisja 

postanowiliśmy, że poczekamy na informację zwrotną na następną Komisję. Proszę, do głosu zgłaszał 

się Pan Radny Dariusz Wencepel. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Ja chciałem Panią Prezydent poinformować, że ta stołówka to jest w budynku obok, ona nie jest w 

szkole, nie jest wydzielona ze szkoły, tylko z budynku obok (niewyraźne). 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Pani Prezydent to mówiła. 

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 

No ja wiem, Panie Radny. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Pani Prezydent to mówiła, tak. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Ale mówiła teraz co innego, że wydzielono w szkole. 

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 

Nie, nie, nie. 
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Radny Dariusz Wencepel 

Ale to wracając, nie ma projektu, no nie ma na szkołę, ale czy projektujecie w ogóle szkołę na 

Mąkołowcu, bo były wydane pieniądze na koncepcję szkoły, była ona swego czasu upubliczniona, i czy 

coś się dzieje, projekt najpierw, żeby wnioskować o jakieś pieniądze na budowę, to musicie mieć projekt, 

czy to się robi? I druga sprawa, w wolnych wnioskach jest tam odpowiedź odnośnie ostatniej Komisji. 

Myśmy rozmawiali o decyzji środowiskowej złoża Murcki 1, a odpowiedź przyszła na Wesoła. Wesoła a 

Murcki to dwie różne sprawy, Wesoła jest... 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Panie Radny, to jest następny punkt Komisji. Będziemy za chwilę o tym rozmawiać, dobrze?   

 

Radny Dariusz Wencepel 

Odpowiedzi, no. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

No w odpowiedziach, no najpierw jesteśmy w sprawach bieżących, w wolnych wnioskach. Później 

będziemy w odpowiedziach, dobrze?  

 

Radny Dariusz Wencepel 

Dobrze. 

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 

No to odniosę się do pytania dotyczącego projektu szkoły na Mąkołowcu. Nie, na dzisiaj nie mamy 

takiego zadania w budżecie. Państwa wniosek trafi do Pana Prezydenta, zapewne Pan Prezydent 

będzie ten wniosek rozpatrywał.  

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Dziękuję. Czy ktoś jeszcze chciał zabrać głos? 

 

Radny Sławomir Wróbel 

Sławomir Wróbel. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

W sprawach bieżących i wolnych wnioskach? Pan Radny Sławomir Wróbel, proszę.  

 

Radny Sławomir Wróbel 

Ja też chciałem zgłosić wniosek. W związku z coraz częstszymi informacjami o kłopotach związanych 

z zapewnieniem ciągłości w funkcjonowaniu komunikacji miejskiej na terenie Miasta Tychy, wnioskuję 

o zaproszenie na kolejną Komisję Gospodarki Przestrzennej i Infrastruktury  przedstawicieli PKM Tychy 

celem przedstawienia informacji na ten temat oraz przedstawienia sytuacji związanej z zatrudnieniem z 

PKM Tychy.  Proszę o poddanie pod głosowanie. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Już, chciałby Pan do planu pracy na następną Komisję wprowadzić punkty związane z PKM-em, tak, 

żeby… 

 

Radny Sławomir Wróbel 

Tak, dokładnie, Panie Przewodniczący. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Dziękuję. Poddaję wniosek pod głosowanie. Czy ktoś z Państwa jest przeciw albo wstrzymuje się? 

Głosów nie widzę, czyli wniosek zaopiniowany jednogłośnie. Czy ktoś z Państwa ma jeszcze jakiś 

wniosek?  

 

Pan M………. Ś………. 

Ja proszę o głos. 
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Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Proszę, pan M            Ś                     

 

Pan M………. Ś………. 

Dzień dobry. Chciałem kilka pytań szybkich w miarę. Pierwsze do Pana Prezydenta Igora 

Śmietańskiego, czy konsultował się Pan z Panem Michałem Lorbieckim, jak ostatnio pytałem o 

konsultacje w sprawie centrum. Jakieś rozmowy były pomiędzy Panami? 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Proszę, Pan Prezydent Śmietański. 

 

Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Przestrzennej Igor Śmietański 

Tak, rozmawiałem z panem pełnomocnikiem Panem Michałem Lorbieckim i powiedział, że był w 

kontakcie z Panem wcześniej i przedstawił, jaka jest polityka informacyjna jeśli chodzi o temat 

zagospodarowania osi zielonej, że ponieważ z reguły wykluczone są dwa środowiska w takich 

dyskusjach, czyli dzieci, które nie chodzą w sposób naturalny na tego typu spotkania oraz seniorzy, 

którzy z różnych względów też mają utrudniony dostęp, skupił się Pan Michał Lorbiecki na tych dwóch 

grupach społecznych. Natomiast pozostałe grupy uczestniczą na normalnych warunkach wynikających 

zarówno z ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, jak i poszerzonych konsultacjach, 

które i tak organizujemy w ramach dyskusji publicznych. A więc Pan Michał nie widzi tutaj żadnego 

problemu związanego z wykluczeniem kogokolwiek. Jeżeli będą, a na pewno będą prowadzone 

dyskusje, ponieważ te koncepcje związane z zagospodarowaniem osi zielonej przygotowane przez, 

przez kogoś wyłonionego w konkursie  organizowanym przez SARP będą wszystkim przedstawione, i 

również Pan weźmie udział w tych spotkaniach jeżeli Pan znajdzie na to chwilę czasu. Dziękuję. 

 

Pan M………. Ś………. 

Tak, to jeżeli można, bo mówił Pan, że trwają spotkania, no oprócz ankiety jak na razie nie było nic i z 

tego co dostałem informacje od Pana Michała Lorbieckiego to następne konsultacje dopiero będą po 

wyłożeniu planu zagospodarowania. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Takie są procedury.  

 

Pan M………. Ś………. 

Ale była zapowiedź (niewyraźne) 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

(niewyraźnie) żeby konsultować, żeby wiedzieć, co się konsultuje. Musiałby Pan zapytać, Panie M            , 

żeby wiedzieć, jak to się wszystko… 

 

Pan M………. Ś………. 

Ja wiem. Ale ja wiem. Chodzi o to, że po prostu zapowiedzi były takie, że to będzie dużo wcześniej, 

dużo mocniej konsultowane. Tak że tyle chciałem odpowiedzi na to pierwsze pytanie. Drugie pytanie, 

do Pana Dyrektora Kruczka. Czy ma Pan informacje, o które pytałem się ostatnio, czyli o ilość zdarzeń 

drogowych na remontowanym od dzisiaj odcinku ulicy koło Placu Baczyńskiego. 

 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 

Mogę, Panie Przewodniczący?  

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Oczywiście. 

 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 

Tak, Panie Mateuszu, znaczy dokładnie ja wiem, że Pan złożył pismo do nas. Szykuje się odpowiedź, 

lada dzień wyjdzie od nas. Natomiast na tym całym odcinku od teatru do za pizzę, za pizzerię, czyli 

odcinek Bocheńskiego, z uwzględnieniem tych dwóch skrzyżowań 41 zdarzeń za 5 lat. To nie jest dużo. 
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Pan M………. Ś………. 

A jakby wyłączyć po prostu rondo, które teraz już funkcjonuje, to skrzyżowanie ulicy koło teatru?  

 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 

Ale rondo nie jest brane pod uwagę, ani skrzyżowanie na Hotelowcu, ani rondo nie jest brane pod 

uwagę. 

 

Pan M………. Ś………. 

Dobrze, to to sprawdzimy. Dobrze, dziękuję bardzo. I taka kwestia, do dwóch spraw chciałbym się 

odnieść co były tu dzisiaj poruszane. Pierwsza sprawa obwodnicy, chciałbym taką krótką uwagę wnieść, 

że moim zdaniem rozmowa o Obwodnicy Północnej Miasta, ta A4 bis jak to się nazywa, to jest melodia 

w mojej ocenie bardzo dalekiej przyszłości i moim zdaniem tutaj warto by było zbadać, nie wiem, może 

Pan Radny Wencepel albo Twardzik powiedzą czy takie badania były robione, bo z tego co wiem to 

chyba były. Jaki procent tego ruchu obecnego, bo problem jest teraz, rozwiązania już teraz. Jaki problem 

jest, jaki procent tego ruchu jest miejski, a jaki jest towarowy. Bo taka krótka uwaga, jeżeli wpuścimy tą 

obwodnicę, to moim zdaniem i tak to niewiele da. Taka, no panie Józefie momencik dokończę, bo chcę 

tak z doświadczenia życiowego jako kierowcy międzynarodowego powiedzieć, czemu moim zdaniem 

nie da. Ponieważ jeżeli ta droga pójdzie zbyt wielkim łukiem, to zwyczajnie w świecie, jak ja to miałem 

wiele razy, nawigacja GPS pokaże kierowcy tranzytowemu najkrótszą trasę. I jeżeli ktoś chce 

potwierdzenia, że tak to właśnie funkcjonuje, to proszę sobie z terenów przemysłowych na Serdecznej 

ustawić tereny przemysłowe tam na Wilkowyjach, zawsze kieruje pod wiadukt mistrzów i już wiadomo, 

czemu się tak rozwalają tam ludzie. Po prostu tak ich kieruje nawigacja. Dlatego w mojej opinii 

należałoby bardziej kierować się, żeby ruch upłynnić, nie upłynnić, tylko zwiększyć przepustowość ulicy 

Mikołowskiej, Oświęcimskiej. To takie, nie wiem, czy są takie badania robione, jeżeli tak… 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Były takie badania robione, (niewyraźne) to nawet Pan Artur Kruczek Dyrektor w tym uczestniczył, no 

już jakiś czas temu, bo ja pamiętam, że te badania były może sprzed chyba 10 lat nawet może jak 

dobrze pamiętam, ale były takie badania robione. Badano jakie jest natężenie i ile wjazdów jest do 

miasta właśnie z ulicy Mikołowskiej. Jak dobrze pamiętam, bo nie chcę tutaj, ale wydaje mi się, że 

wyszło z tego, że 70% z tego to był ruch wjeżdżające w miasto z ulicy Mikołowskiej. Dobrze pamiętam, 

Panie Dyrektorze?  

 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 

Dokładnie tak,  Panie Przewodniczący. KBR był w 2008 roku robiony, kompleksowe badania roku ruchu 

i wyniki były takie, że 70% ruchu z Mikołowskiej zjeżdża do miasta czyli w kierunku południowym. 

 

Radny Józef Twardzik 

Ale jest również ruch tranzytowy, Panie Dyrektorze. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Tak, jest, na pewno jest. 

 

Radny Józef Twardzik 

Jest druga opinia przez profesorów AGH, której  ja jestem w posiadaniu. Że główny ruch to jest ruch 

tranzytowy, to jest ruch tranzytowy, który wpływa  na życie mieszkańców mieszkających przy ulicy 

Mikołowskiej. Nie po to gmina zwróciła się z apelem do rządu, na który nie ma żadnej odpowiedzi. Nie 

ma żadnej odpowiedzi, ale myśmy taki apel do rządu skierowali o obwodnicy północnej, żeby i jakość 

powietrza, emisja spalin z tych samochodów była mniejsza, tak żeśmy zadecydowali. (niewyraźne). 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Tak jest, Panie Józefie. 

 

Radny Józef Twardzik 

To było przeprowadzone, to było przeprowadzone. 
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Radny Dariusz Wencepel 

Ja chcę się odnieść jeszcze. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Proszę, jeszcze Pan Radny Wencepel. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Ja się tutaj nie zgodzę z Panem Ś            .To nie wiem, jak Pan sobie wyobraża upłynnienie Oświęcimskiej 

i Mikołowskiej,  nie wiem, likwidacja tych wszystkich trzynastu nowoczesnych skrzyżowań, które teraz 

powstały, przejścia dla pieszych i to ma upłynnić ruch. Nie wiem, mówi Pan o transporcie 

międzynarodowym, a w którą stronę Pan jedzie przez Mikołów? Czy jedzie Pan przez centrum Mikołowa 

i tam koło dworca czy naokoło 44. jest Pan 5 minut w Mokrym, omija Pan Mikołów 70 na godzinę, a nie 

stoi Pan w centrum miasta. To jest kompletna bzdura co Pan teraz powiedział, zupełna bzdura. Bieruń, 

Bieruń, Bieruń, który ruch, jeśli byłoby to 30%, to w 2008 roku jeździło może 20 000 samochodów, a 

teraz jeździ 30 000 - 44. To ma Pan ponad 10 000 samochodów, które wyjeżdża przez Jaroszowice na 

Bieruń i tam generalna dyrekcja zaprojektowała obwodnicę takich miejscowości jak Bieruń Nowy i 

Oświęcim. I tam jest to zasadne, żeby te tiry i tranzyt, nawet te małe samochody co jadą, żeby jechały 

poza terenami o gęstej zabudowie, żeby tam nie truły ludzi, żeby tam sobie mieszkańcy mogli spokojnie 

przechodzić przez drogę. Zupełnie się nie zgadzam z tym, co Pan teraz powiedział. Naprawdę, nie 

wiem, skąd Pan wziął wiedzę na ten temat, ale nie znał  Pan chyba stanowiska tutaj Rady Osiedla 

Czułów i Stare Tychy, kompletnie. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Dobrze. Panie Ś                 , Pan miał jeszcze jeden temat, tak?  

 

Radny Dariusz Wencepel 

O Murcki 1, że nie ma tego w odpowiedzi, mówiliśmy o Murcki 1. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Ale dobrze, Panie Radny Wencepel, jeszcze nie jesteśmy w odpowiedziach, dobrze?  

 

Radny Dariusz Wencepel 

Ale jeszcze żeśmy nie doszli tam. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Tak, jeszcze jesteśmy w sprawach bieżących i w wolnych wnioskach. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Aha. 

 

Pan M………. Ś………. 

Dobrze. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Pań Ś                miał jeszcze jedną kwestię, proszę ją poruszyć i przejdziemy do następnego punktu.  

 

Pan M………. Ś………. 

Dobrze, to tylko szybko, no może się spotkamy gdzieś to panu to wyjaśnię, bo tak jak powiedział 

Dyrektor Kruczek, no 70% to jest miasto, także ten ruch i tak już będzie duży, on nie spadnie do 

przyjemnej poziomu życia na tej ulicy, to kończąc w tym temacie. A ostatnio temat, tutaj była poruszona 

szkoła. Moim zdaniem kierunkiem działania Radnych powinno być to, żeby miasto już teraz 

zagwarantowało miejsce na szkoły. Moim zdaniem powinny powstać dwie szkoły, nie jedna, jedna na 

Mąkołowcu, druga nowa na Czułowie, tak, żeby wyeliminować to, żeby dzieciaki z Czułowa tego po 

lewej stronie Katowickiej musiały przechodzić przez tą Katowicką i żeby nie było takiej sytuacji na 

przyszłość, że zabuduje się cały Czułów, cały Mąkołowiec i nagle się okaże ups,  nie ma gdzie w ogóle 

budować, żeby to w planach (niewyraźne)  
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Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

No to już wejdę Panu w słowo Panie Ś                , bo to kolejny temat, ja bardzo Pana proszę, bo Pan 

występuje u nas na Komisji, a widzę, że nie zawsze się przygotowuje do tematu. Jest w planie 

przestrzennym dla dzielnicy Mąkołowiec cały obszar przeznaczony na szkołę, jest zapisane w planie 

przestrzennym i ten teren czeka tylko na czas inwestycyjny (niewyraźne)   

 

Pan M………. Ś………. 

A na Mąkołowcu, a na Czułowie? Ja bym tylko poprosił jeszcze, żeby takie coś, bo moim zdaniem jakby 

się cały Czułów (niewyraźne)  

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Znaczy ja Panu wejdę znów w słowo, właśnie będziemy czekać na informację od Pana Prezydenta 

Gramatyki rzeczywiście, jaka jest ilość osób, uczniów, to co prosił Pan Radny Kołodziejczyk i mi się 

wydaje, że wtedy będziemy zasadne czy trzeba szkołę na Czułowie i na Mąkołowcu, czy wystarczy tylko 

nowa szkoła na Mąkołowcu, bo moim zdaniem ta szkoła na pewno, mówiąc kolokwialnie załatwi temat, 

ale to jest tylko moje zdanie. Myślę, że do tematu jeszcze wrócimy, dobrze?  

 

Pan M………. Ś………. 

Dobrze, dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Dziękuję. To teraz przechodzimy do punktu 12, odpowiedzi na wnioski Komisji. Tutaj proszę Pan Radny 

Wencepel już zgłaszał się wcześniej. Panie Dariuszu. 

 

Radny Józef Twardzik 

Ja, bardzo proszę. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

No to proszę, Pan Radny Twardzik. 

 

Radny Józef Twardzik 

Na poprzedniej Komisji Komisja złożyła wniosek do Prezydenta o następującej treści, Komisja wnioskuje 

do Prezydenta Miasta Tychy o przywrócenie przewozu mieszkańców Osady Fabrycznej i przyległych 

ulic linią autobusową R we wszystkie dni tygodnia. To był wniosek Komisji, niezależnie od wniosku 

Komisji złożyłem również interpelację. Interpelacja, uzasadnienie istotnego znaczenia dla miasta, 

funkcjonowanie linii autobusowej R umożliwiło dostęp mieszkańców Osady we wszystkie dni tygodnia 

do służby zdrowia i innych instytucji służących wspólnocie samorządowej, w tym osobom praktykującym 

obowiązki wspólnoty Kościoła Katolickiego, możliwość uczestniczenia w mszach świętych w Kościele 

pod wezwaniem Krzyża Świętego w Tychach w Czułowie. Tak że to był wniosek Komisji i wniosek i mój, 

moja interpelacja. Zarząd Transportu Metropolitalnego składa następującą informację. W dniu 22 

października przywrócone zostaną kursowanie linii R w soboty, niedziele i święta. Na wniosek Komisji, 

na moją interpelację  odpowiada Zarząd Transportu Metropolitalnego. Czyli mogę dzisiaj powiedzieć 

tak, ponieważ wniosek złożony przeze mnie na Komisji został jednogłośnie poparty przez wszystkich 

członków Komisji, dlatego Szanowni Państwo, ja wam serdecznie dziękuję za zajęcie takiego 

stanowiska i zabranie głosu na tej Komisji przez Pana Radnego Wróbla. Również Pan Andrzej 

Kściuczyk poparł mnie w tej sprawie w rozmowie prywatnej. Tak że jestem usatysfakcjonowany tym, że 

przywrócono linię kursowania R między Osadą Fabryczną a Szpitalem Wojewódzkim. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Dziękuję. 

 

Radna Lidia Gajdas 

Panie Przewodniczący, mogę?  

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Oczywiście, Pani Radna Lidia Gajdas. 
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Radna Lidia Gajdas 

Dziękuję serdecznie. Ja chciałam się odnieść do tego, o czym mówił przed chwilą Kolega Józef 

Twardzik. Szanowni Państwo, ja trochę tym, tą decyzją ZTM-u i PKM-u Tychy jestem zdziwiona, nie 

chcę innych słów używać dlatego że a sytuacja, jaka miała miejsce w dzielnicy Jaroszowice, 

Urbanowice, Wygorzele ostatnimi czasy właśnie związana z przewozem dzieci do szkół, linia bodajże 

mówię to z głowy, więc mogę trochę pomylić, Sz2, Sz3, dostałam informację, że że te linie wypadają, 

dzieci nie dojeżdżają do szkoły. Jakieś dziecko zostało na przystanku z płaczem. No nie ma informacji 

u dyspozytora, rodzice dzwonią, cały jakby katalog próśb i płaczu tych rodziców do mnie. I sytuacja 

wygląda tak, Szanowni Państwo, chcę, żebyście to wiedzieli, poprosiłam na spotkanie do inżynierii 

ruchu właśnie przedstawiciela inżynierii ruchu, był nawet Pan Prezes PKM-u, rozmawialiśmy o tym, aby 

jednak te eszki rano jeździły, żeby te dzieci dojeżdżały do szkoły bezpiecznie. Chcę tylko przypomnieć 

i nadmienić, że ulice co niektóre są bardzo wąskie,  gdzie te dzieci idą piechotą, jest naprawdę bardzo 

niebezpieczne. No tam Pan Dyrektor, Prezes, przepraszam, Miłosz Stec zapewnił, że zostaną tę linie 

przywrócone i tak się stało. I super. Ale co się stało w zamian? Zostały ograniczone linie bodajże 31, te, 

którymi młodzież dojeżdża do szkół średnich, do centrum miasta, od godziny gdzieś chyba tam 6.30 do 

godziny chyba 8.30 nie jeżdżą autobusy. I jakież tu jest moje zdziwienie, Pan Radny Twardzik pisze o 

tym, żeby osoby starsze dojechały do Kościoła i wraca się z tą linią z powrotem, ZTM taką decyzję 

podejmuje, a uczniowie nie potrafią dojechać do szkoły i dalej jest decyzja negatywna. Ja jestem 

zbulwersowana tym wszystkim, że tak można pracować, że taką decyzję podjął ZTM i PKM Tychy. W 

związku z tym Szanowni Państwo dobrze się stało, że dzisiaj chyba kolega Sławek Wróbel poprosił o 

przedstawicieli PKM na najbliższą Komisję. Ja jeszcze się spotkam tutaj z rodzicami tych wszystkich 

uczniów, którzy nie potrafią dojechać do szkoły ani ze szkoły i tego się nie wzięło pod uwagę zupełnie. 

I przygotuję też interpelację i bardzo Państwa proszę wszystkich Radnych o poparcie i o to, abyśmy 

rozstrzygnęli w końcu ten problem właśnie dojazdów, przede wszystkim ludzi do pracy i przede 

wszystkim uczniów szkół do szkoły, to jest priorytet, a potem dopiero w dalszej kolejności inne potrzeby. 

Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Dziękuję. 

 

Radny Józef Twardzik 

Ja może uzupełnię. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Jesteśmy w punkcie 12, odpowiedzi na wnioski Komisji. Kto chciałby zabrać głos?  

 

Radny Dariusz Wencepel 

Ja chciałem zabrać głos. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Proszę, Pan Radny Wencepel. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Ja tutaj się jeszcze chcę ustosunkować do tych rozmów wcześniejszych, żeby Pana Prezesa Steca 

zaprosić na Komisję, żeby nam wyjaśnił jego działania. Osobiście... 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Ale, my mówiliśmy o PKM-ie, a tam jest właśnie Pan Miłosz Stec, tak że zakładam, że to tak będzie. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Samego Prezesa zaprosić. A pytanie moje brzmiało wcześniej, aha, o te  Murcki 1, decyzja 

środowiskowa, bo dyskutowaliśmy od kopaniem węgla pod Czułowem i Mąkołowcem, a odpowiedź 

przyszła o Wesołej, o konkretnie innym, innym złożu. Nie ten temat. 

 

Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 

Jeżeli mogę? 
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Radny Dariusz Wencepel 

No proszę. 

 

Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 

Czy mogę prosić o głos?  

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Pani Naczelnik Anna Warzecha, proszę. 

 

Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 

Chciałabym tutaj wytłumaczyć, bo może z Komisji tej bezpośrednio nie przyszedł chyba wniosek w 

formie pisemnej i z tego co pamiętam to gdzieś była mowa o tych obwieszczeniach, które były 

zamieszczone na naszym BIP-ie i pamiętałam, że była mowa o sierpniowych obwieszczenia, w związku 

z czym w tym czasie akurat były zamieszczone te obwieszczenia dotyczące, dotyczące Wesołej kopalni. 

Natomiast tu chciałabym w tym momencie powiedzieć, że takie postępowania jak to, o którym tutaj 

opisaliśmy dotyczące kopalni Wesoła, równocześnie dotyczą też i trzech innych kopalni, to znaczy 

Wesołej, Murcki oraz Ziemowit. I tutaj oczywiście uzupełnimy, jeżeli Pan Radny tutaj zgłasza, że to miało 

dotyczyć kopalni Murcki, to jak najbardziej we wrześniu takie obwieszczenie również zostało 

zamieszczone. Z tego co mamy informacje z Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska, ponieważ tutaj 

organem w tym zakresie władnym do wydania tej decyzji będzie Regionalny Dyrektor Ochrony 

Środowiska, obecnie jest to na etapie określenia, te postępowania są na etapie określenia zakresu 

raportu oddziaływania na środowisko, który dopiero będzie opracowywany dla tych wniosków i podobną 

informację wystosujemy o wniosek o dokumenty i przygotujemy również w zakresie tej, tego wniosku 

kopalni Murcki. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Znaczy się to jest wniosek PGG, bo Murcki jest zamknięta kopalnia (niewyraźne)  

 

Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 

(niewyraźne) tak, oczywiście PGG.  

 

Radny Dariusz Wencepel 

Dobrze. Dziękuję. 

 

Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 

We wszystkich sprawach występuje PGG. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Dobrze. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Pani Naczelnik, będzie ta informacja uzupełniona. 

 

Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 

Tak, będzie uzupełniona, konkludując temat. Dobrze, dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciał zabrać głos? 

Jesteśmy w punkcie odpowiedzi na wnioski Komisji. Pan Radny Józef Twardzik jeszcze, proszę. 

 

Radny Józef Twardzik 

No ja się chcę ustosunkować do wypowiedzi Pani Lidii Gajdas. Transport powinien być zorganizowany 

dla mieszkańców Osady Fabrycznej, transport ma być zorganizowany dla uczniów uczęszczających do 

szkół, tak mówi ustawa. Rada Miasta wyznacza obwody przypisane do danej szkoły. I obowiązkiem 

gminy jest zorganizowanie transportu uczniów z tych obwodów do wyznaczonej szkoły. To jest ustawa. 

Tak że tu nie ma żadnych przeszkód, żeby zarówno jeden, jak i drugi transport miał miejsce. Jak ja 

złożyłem interpelację to odpowiedź na moją interpelację była następująca, kursowanie linii R zostało 

zawieszone w weekendy  z uwagi na braki kadrowe PKM Tychy,  który jest operatorem przedmiotowej 

linii. Wszystkie dyrektywy zarówno Unii Europejskiej 137/2017 mówią o tym, że operatorem transportu 
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ogólnego  w gminach nie musi być spółka gminna, a mogą być to operatorzy zewnętrzni, którzy mają 

uprawnienia do organizowania transportu. Nic nie stoi na przeszkodzie, nic nie stoi na przeszkodzie, 

ażeby zatrudnić operatora zewnętrznego, nic nie stoi na przeszkodzie. To są dyrektywy Parlamentu i 

Unii Europejskiej. Proszę się zapoznać, dyrektywa 137/217. Dziękuję. 

 

Radna Lidia Gajdas 

Panie Przewodniczący, ja tylko słowo i już kończę. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Dobrze, proszę, Pani Radna Lidia Gajdas. 

 

Radna Lidia Gajdas 

Panie Radny, ja o tym wszystkim wiem i czytałam też odpowiedź i jakieś też było moje zdziwienie, bo 

cały czas była odpowiedź, że to tylko ZTM jakby decyduje o tym. A czytałam odpowiedź, że ZTM podjął 

taką decyzję ograniczenia kursów razem z PKM Tychy, a więc i tutaj się tylko nie zgodzę, że ma być 

zabezpieczona Osada. Nie, mają być wszystkie dzieci w całym mieście zabezpieczone,. 

 

Radny Józef Twardzik 

No oczywiście. 

 

Radna Lidia Gajdas 

począwszy od Cielmic, Wartogłowca, nie wiem, Wilkowyj, Urbanowic, wszystkie, a nie tylko jedną z nich, 

bo... 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Mąkołowca. 

 

Radna Lidia Gajdas 

… wszystkie dzieci muszą dojechać do szkoły, czy to jest Urbanowice, czy to są Cielmice, nieważne, 

wszystkie dzieci są tak samo ważne i wszystkie są mieszkańcami naszego miasta i naszymi uczniami. 

 

Radny Józef Twardzik 

Czy Pani sobie przypomina moje wystąpienia na sesji Rady Miasta poprzedniej kadencji, wtedy 

prowadziłem polemikę z panią                    . Ja również stałem na Pani stanowisku, że dzieci mają być 

dowożone do szkół, bo taka jest ustawa. Ja się wtenczas złożyłem wniosek aż do biura legislacyjnego 

Sejmu, aż do biura legislacyjnego Sejmu przez panią poseł na Sejm Kołodziej, nie Ewę Kołodziej, tylko 

imię inne i wtenczas dostałem odpowiedź, że gmina jest zobligowana  o zorganizowanie transportu tych 

obszarów, które są przypisane do danej szkoły. Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Dziękuję panie Józefie. My to wszystko wiemy, do tematu powrócimy, zaprosimy władze PKM-u na 

przyszłą Komisję. Mam nadzieję, że ten temat jakoś jaśniej i czytelniej przedyskutujemy w czym jest 

rzeczywiście tak duży problem, chociaż niby wiemy, ale usłyszmy to bezpośrednio od władz PKM-u, 

żeby wiedzieć co dalej z tą naszą komunikacją miejską. Czy ktoś z Państwa chciał zabrać głos? Głosów 

nie widzę, tak że dziękuję, Szanowni Państwo, zamykam posiedzenie Komisji. Do widzenia. 

 

http://bip.umtychy.pl/index.php?action=PobierzPlik&id=498988

Data wygenerowania dokumentu: 2024-07-27 18:18:36

http://www.tcpdf.org

